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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 13 oktober  

2009 
 

Justerat den 14 oktober 2009 

 

Godkänt via e-post Godkänt via e-post 

Kerstin Bergenbrant Olsson Eiwor Arthursson  

     

Plats: Förvaltningen plan 9 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordf. PRO   

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Lars Åsberg  ledamot SPF 

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO     

Tita Bergquist ersättare SPF   

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

Annmarie Sandberg,  äldreomsorgschef 

Gunnar Ohlsén, chef för samhällsplaneringsavdelningen 

Kerstin Malmport, enhetschef för beställarenheten 

Anneli Rydström, sekr. i rådet 

 

Förhinder: 

Margareta Bergman ledamot  PRO 

Lennart Jonsson ersättare SPF     

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Kerstin Bergenbrant Olsson, hälsade välkommen och förklarade 

sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens 

protokoll. 

 

§ 4. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  
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 Pensionärsrådets protokoll 2009-09-15 

Ang. § 4. Pensionärsrådet vill understryka att sjön Trekanten inte får påverkas av 

nybyggnationen. Anna Ambjörn kommer att inbjudas till pensionärsrådet för 

närmare redogörelse.  

 

Ang. § 8. Tertialrapport 2. Pensionärsrådet undrade om äldreomsorgen fått ansökta 

medel för tomgångs- och flyttkostnader vid Axelsbergs servicehus.  

Annmarie Sandberg informerade att förvaltningen får 14 mnkr, varav 3,8 mnkr i år. 

Detta förbättrar det ekonomiska läget för äldreomsorgen, som nu visar ett mindre 

överskott med fortsatt bibehållen hög kvalitet.    

 

 Handikapprådets protokoll 2009-09-10 

 Pensionärsrådet tog del av handikapprådets protokoll. 

 

§ 5.  Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2009-9-17 

Ang. § 5. Tillsyn av enskilt drivna verksamheter enligt socialtjänstlagen. 

Pensionärsrådet undrade var verksamheterna ligger. 

Anneli Rydström återkommer med information till pensionärsrådet. 

 

Ang. § 18. Inkommen skrivelse om trafiksituationen på Stjernströms väg, 

som har skickats till trafikkontoret. 

Pensionärsrådet tycker det är angeläget att problemen åtgärdas. Gunnar 

Ohlsén informerade att skyltningen kommer att ses över och att det kan bli 

fler 30 skyltar. Vid ev. exploatering i området kan resurser också komma att 

finnas för att åtgärda Stjernströms väg. 

 

I sammanhanget tog också ordförande upp att stora blomlådor placerats på 

Clensmedsvägen och undrade om trafikkontoret eller boende gjort detta. 

 

Vid frågor som rör gator och parker kan man ringa till Driftcentralen på 

telefon 651 00 00. 

 

§ 6.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd  

 Inget nytt protokoll fanns att anmäla. 

 

§ 7. Visning av föreningarnas administrativa lokal 

Gunnar Ohlsén informerade om lokalen på plan 9, rum 11, som 

pensionärsorganisationerna har möjlighet att disponera. Rummet är utrustat med 

bord, stolar, skrivbord, dator och skrivare/kopiator. 3 låsbara skåp har beställts. 

 

Lokalen kan disponera förmiddag eller eftermiddag. Pensionärsrådet beslöt att 

föreningarna disponerar lokalen på eftermiddagarna, måndag-torsdag 13.00-16.30 

och fredag 13.00-16.00. Man anmäler sig i receptionen och får då en besöksbricka. 

Förvaltningen står för normal förbrukning av kopieringspapper. Föreningarna måste 

själva stå för större föreningsupptryck. Gunnar kommer att visa hur datorn och 

kopieringsmaskinen fungerar.  
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§ 8. Information från Beställarenheten 

Kerstin Malmport, enhetschef för biståndshandläggarna, var idag inbjuden till 

pensionärsrådets möte med anledning av pensionärsrådets frågor kring icke 

verkställda beslut och domar som gått emot stadsdelen. Detta mot bakgrund av en 

rapport som togs upp på KPR:s möte den 8 september. Av rapporten framgår att 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnden hade 6 domar emot sig.  

  

Kerstin berättade att stadsdelen har 16 domar, varav 6 emot. Det är främst gällande 

servicehus, som förvaltningen och länsrätten gör olika bedömningar.  

 

Förvaltningen följer stadens riktlinjer och regeringsrättsdomar, där hänsyn tas till 

ålder över 90 år och egen upplevelse av otrygghet. I vissa fall har den äldre redan 

placerats på vård- och omsorgsboende. Förvaltningen har inte överklagat vidare till 

kammarrätten.  

 

Det är bra med domar, tycker Kerstin. Vid beställarna tar man lärdom av domarna.  

 

Biståndshandläggarna uppmuntrar de äldre att ansöka om insatser och att överklaga 

beslut.  

 

Kerstin informerade också om att biståndshandläggarna går på äldreförvaltningens 

utbildning i det nya kartläggningsinstrumentet för biståndsbedömning. Ett bra 

instrument som bidrar till att öka likställigheten i biståndsbedömningen och att göra 

professionella bedömningar.  

 

Pensionärsrådet ser gärna att en uppföljning genomförs av hur det nya instrumentet 

fungerar och hur biståndshandläggningen utvecklats. Förslagsvis träffar 

pensionärsrådet biståndshandläggarna, lite längre fram. 

 

§ 9. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

 Annmarie Sandberg informerade om; 

 

 Kastanjen och Axelsberg 

Nyhetsblad om de pågående förändringarna, har gått ut till boende på Kastanjen och 

Axelsberg och deras anhöriga. Nyhetsbladet ges ut löpande. 

 

Boende och anhöriga inbjuds till frågestunder; 

 På Axelsbergs servicehus den 23 oktober och 20 november, kl. 13.30. 

 På Kastanjens servicehus den 11 december, kl. 13.30. 

 

Annmarie Sandberg och/eller Gunnar Ohlsén svarar på frågor och tar emot 

synpunkter. Fastighetsägaren Micasa kommer också att delta. 

 

Aktivitetspark 

 Micasa har en expert på aktivitetsparker. Arbetsgruppen har möte imorgon. 

 

 Trygghetsboende 
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På nästa kommunstyrelse väntas beslut fattas om Kastanjens servicehus kommer att 

omvandlas till trygghetsboende. Förvaltningen bevakar frågan och återkommer med 

information. 

 

 

Tomma servicehuslägenheter 

Det finns 22 tomma servicehuslägenheter i stadsdelen, ungefär jämt fördelade på 

stadsdelens 4 servicehus. Antalet ansökningar har minskat. Förvaltningen kan också 

se ett minskat behov av hemtjänst och vård- och omsorgsboende till följd av att 

antalet äldre över 80 år minskar i stadsdelen.  

 

§ 10. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2009-10-15 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet; 

  

Ärende 2: Medborgarförslag om tryggare miljö runt Trekanten 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förslaget. 

 

Ärende 3: Riktlinjer för kontroll av försäljning av receptfria läkemedel i 

detaljhandel. 

Pensionärsrådet tycker att det verkar onödigt att det inrättas en särskild 

myndighet för läkemedelsupplysning. (Se bilaga 1 sidan, 5 om farmaceutisk 

rådgivning). 

 

Ärende 4: Gemensamt kartläggnings- och bedömningsinstrument för 

biståndsbedömning inom äldreomsorgen 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att anhörig/närstående är med när 

biståndsbedömningen genomförs. Frågor kring hela matsituationen är 

särskilt angelägna att ta upp. 

 

Man bör använda sig av vanliga enkla begrepp, så att alla förstår vad som 

menas. Exempel på begrepp som bör bytas ut är salutogent synsätt, patogent 

synsätt och coping. 

 

Ärende 8: Uppföljning av enheternas åtgärdsplaner utifrån 

äldreomsorgsinspektörens granskning 

Uppföljningen har genomförts av enhetscheferna. Pensionärsrådet tycker det 

är viktigt att enheterna kontrolleras av förvaltningen. 

 

Annmarie Sandberg informerade att kontroller och uppföljningar genomförs 

av förvaltningen, såväl egen regi som verksamhet som drivs på entreprenad.   

 

 Ärende 12: Minnesanteckningar från Lokala Brå 

 Pensionärsrådet önskar också ta del av minnesanteckningarna från Brå.  

 Anteckningarna skickas/mejlas. 

 

§ 11. Frågor till presidiet 

 

 Fråga 1 Pensionärsrådets synpunkter och förslag 
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Är pensionärsrådets åsikter viktiga för nämnden? Pensionärsrådet kommer 

med bra synpunkter och förslag, men det framgår aldrig av nämndens beslut 

om man tagit till sig rådets synpunkter och förslag. Kan det göras tydligare? 

 

 Fråga 2: Medborgarnas synpunkter och förslag 

Kan medborgarna påverka nämnden? Hur tar nämnden tillvara medborgarnas 

förslag och synpunkter? Hur syns detta i besluten? 

Pensionärsrådet anser att minnesanteckningar ska föras vid medborgarmötena.   

  

 Fråga 3: Kastanjen 

Vad händer med samlingslokalen? Det är viktigt att föreningarna får behålla de 

lokaler man har. 

 

 Fråga 4: Trafiksituationen på och vid Stjernströms väg 

Trafiksituationen på Stjerströms väg är ohållbar. Hur tänker stadsdelsnämnden agera 

i denna fråga? 

 

Pensionärsrådets uppmaning: Ta frågan på allvar och försök driva på ”säker trafik” 

för alla trafikanter där. 

 

 Fråga 5: Sannadalsparken 

Oerhörda 12 mnkr satsats på utemiljön, men inget hus. Pensionärerna är mycket 

besvikna. Vad gör nämnden? 

 

Tidigare sociala dagverksamheten på Fruängsgården 

Lars Åsberg tog upp att det blivit en försämring för de äldre som gått på 

dagverksamheten på Fruängsgården, då man får betala resan själv.  

 

Annmarie Sandberg redogjorde för förändringen. Den sociala dagverksamheten tog 

emot en mindre grupp äldre. Deltagarna besökte dagverksamheten en till två gånger 

i veckan. Verksamheten hämtade och lämnade med buss och stod för resan. Genom 

Seniorhälsan har verksamheten öppnats upp för alla äldre i stadsdelen. Man får 

komma hur många dagar i veckan som man vill. En mindre grupp som har behov av 

stöd träffas fortfarande på måndagar. Deltagare som inte kan ta sig till Seniorhälsan 

på egen hand åker färdtjänst, som man själv står för. 

 

Pensionärsrådet var nöjda med Annmaries svar och frågan tas därmed inte upp på 

presidiet.  

 

§ 12. Rutiner för förtroenderåd 

Förslag var utsänt. Punkt om valberedning tas bort, enligt önskemål från 

pensionärsrådet. Istället ska det stå ”Ledamöter till förtroenderåd utses vid 

årsmötet.”  

 

§ 13. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet har möte i början på 

november och ska då planera julfesten. 
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Nybohovsförtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet hade möte den 30 

september. Det blir höstfest den 27 oktober. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergquist: Årsmöte hölls den 6 oktober. Alla 

boende i servicehuset och seniorboendet fick kallelsen i sina brevlådor. Två nya 

representanter från seniorboendet valdes in. På mötet informerade Micasa om 

kommande planer samt redovisade vad som gjorts hittills. Nästa förtroenderådsmöte 

är den 3 november. Den 16 december blir det jullunch. 

 

Informationen ang. gemensamma lokaler i hus 43 har inte riktigt gått fram till de 

boende.  

 

Seniorboendet, hus 45, har fått egna samlingslokaler samt en uthyrningslägenhet på 

plan 1. De boende i seniorboende ska bilda ett boråd. Det är angeläget att boende i 

servicehuset och seniorboendet samarbetar med varandra.  

 

Arbetsgruppen, som har i uppdrag att ta fram förslag till en hälso- och aktivitetspark 

vid Axelsbergs servicehus, har möte imorgon den 14 oktober.    

 

Hövdingagården, Tita Bergquist: Den 30 september hölls öppet hus på 

Hövdingagården i samverkan med PRO, SPF och förvaltningen. 48 personer kom. 

Det var en bra dag med information från Seniorhälsan, syn- och hörselinstruktörerna 

och Seniornet om datorer samt aktiviteter såsom pingis, biljard, dricka kaffe, äta 

korv och umgås med varandra.  

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Imorgon den 14 oktober är det 

kaffestund på servicehuset. 

 

Fruängsgårdens servicehus, Lars Åsberg: Förtroenderådet hade möte den 1 

oktober. Nästa möte är den 12 november. Den 28 november bjuds de boende på 

kaffe och den 14 december firas Lucia.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 8 

oktober. Den 15 december ordnar förtroenderådet och PRO julfest för de boende. 

 

Trekantens servicehus har haft problem med att obehöriga kommer in.  

Händelserna har polisanmälts. Det har också varit stökiga gäster utanför 

restaurangen.  

 

§ 14.  Övriga frågor 

  

 Nomineringar till pensionärsrådet 2010 

Marianne Svensk informerade att ordförande, vice ordförande + en ledamot från 

PRO-föreningarna har möte den 26 oktober inför nomineringarna. 

 

Pensionärsorganisationernas förslag lämnas till Anneli Rydström, senast i början på 

december. 

 

§ 15. Nästa sammanträde 
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Tisdagen den 17 november kl. 10-12 med förmöte kl. 9.15-10.00.  

Plats: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

 Möte med presidiet, kl. 10-11. 

 

§ 16. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade för dagens möte och förklarade sammanträdet avslutat. 

                                                             

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


